
VIJESTI

GODJšNJA SKUPšTINA DRUšTVA GIG-a ZAGREB

Godišnja Skupština Društva GIG-a
Zagreb održana je 10. IV 1971. godine
u prostorijama DlT-a Zagreb.

Referat o radu Društva podnio je
predsjednik Anđelko Vlahinić dipl. inž.

Na kraju je Skupština donijela sli
jedeće zaključke:

1 - Polazeći od činjenice, da pred
loženi Ustavni amandmani predstavlja
ju krupnu promjenu u odnosima i no
voj ulozi republike i federacije, Skup
ština jednoglasno prihvaća prijedlog,
da Izvršnom vijeću Sabora SR Hrvat
ske uputi slijedeću predstavku:

-»Prema amandmanu 29 proizlazi da
federacija nema nikakve nadležnosti u
geodetskoj upravnoj djelatnosti, pa ti
me niti na planu organizacije geodet
ske službe na saveznom nivou. Stoga
smatramo, da na nivou federacije ne
treba postojati nikakav Savezni organ
uprave nadležan za geodetske poslove,
odnosno Savezna geodetska uprava«,

2 - U dinamičnom procesu razvo
ja našeg društva, neosporno je potvr
đena opravdanost postojanja stručnih
organizacija inženjera i tehničara.

Njihovo aktivno djelovanje i orga
nizirano sudjelovanje u kreiranju i pro
vođenju Odluka za tehničko-ekonom
ski razvoj i progres područja na kojem
djeluju, nameće potrebu da društveno
političke zajednice u svojim dokumen
tima jasno odrede mjesto i ulogu Sa
veza i Društva inženjera i tehničara.

Skupština upućuje prijedlog Savezu
GIG-a Hrvatske i Savezu inženjera i
tehničara Hrvatske, da se za realizaciju
ovakvog stajališta zauzmu i kod širih
društveno-političkih zajednica.

3 - Nastupajuće krupne društvene
promjene i tehnički razvoj naše struke
nameće potrebu za izmjenom postoje
ćeg stručnog zakonodavstva. Skupština
smatra, da treba ukinuti osnovni zakon
o premjeru i katastru zemljišta. Repub
ličke geodetske propise potrebno je raz
raditi na taj način da omoguće moder
nije i racionalnije proizvodne procese,
tj. da je propišu osnovni normativi u
pogledu tolerancije i takvu organizaci
ju, koja će omogućiti jednake uvjete
privređivanja svim geodetskim radnim
organizacijama i podsticati razvitak
geodetske struke.

4 - Skupština daje punu podršku
za što skoriju realizaciju osnivanja
organizacije za naučno-istraživački rad,
te u tu svrhu stavlja u zadatak Uprav
nom odboru da u zajednici sa Sekreta
rijatorn GIG-a Hrvatske poduzme kon
kretne mjere za izvršenje ovog prijed
loga.

S - Potrebno je podržati svaku ak
ciju u pogledu svih vidova udruživanja
i stvaranja poslovnih asocijacija u geo
detskoj djelatnosti, jer je to osnov za
modernizaciju proizvodnih procesa, teh
ničku racionalizaciju i naučnu organi
zaciju rada.

6 - Za postizanje veće aktivnosti u
društvenom radu potrebno je osnovati
Aktive Društva u svim većim geodet
skim radnim organizacijama.

7 - Voditi stalnu brigu za uključi
vanje u rad što većeg broja naših stru
čnjaka, naročito iz redova mladih čla
nova Društva. Prijem novih članova
iz redova tek završenih stručnjaka, stu
denata i đaka treba biti i nadalje jedan
od osnovnih zadataka našeg Društva.

121



8 - Suradnja sa studentskom or
ganzacijorn Geodetskog fakulteta i om
ladinskom organizacijom Srednje teh
ničke geodetske škole treba omogući
ti što veću aktivnost u radu Društva u
postizavanju sve boljih rezultata u ško
lovanju naših budućih kadrova.

U tu svrhu poboljšanja nastavnog
programa na Geodetskom fakultetu, po
trebno je još veći značaj dati praktič
nom dijelu nastave koja pridonosi us
pješnijem uključivanju mladih struč
njaka na izvršavanju radnih zadataka.

9 - Pružati punu podršku stručnu
i materijalnu pomoć organizaciji struč
nih savjetovanja i stručno-izdavačkoj
djelatnosti kao najboljoj formi rada
za unapređenje geodetske struke i po
dizanja stručnog nivoa naših članova.

10 - Uputiti primjedbe na teze Za
kona o urbanističkom i prostornom pla
niranju u pogledu što veće zastuplje
nosti geodetske struke u domeni upot
rebe geodetskih podloga, inventarizaci
je prostora i predloženoj nadležnosti
pojedinih radnih organizacija.

11 - Komisija za opća pitanja tre
ba pratiti problem zapošljavanja naših
stručnjaka, unutarnju i vanjsku mig
raciju te potrebe kadrova u radnim or
ganizacijama, da bi Društvo imalo što
točniji pregled odnosa između moguć
nosti školovanja i zapošljavanja te dje
latnosti u pravcu optimalnog odnosa
tih dviju kategorija.

12 - Pitanje pripravničkog staža
potrebno je aktuelizirati u pravcu što
kompleksnijeg provođenja za sve mla
de stručnjake u svim radnim organiza
cijama, time da se u pravilnicima rad
nih organizacija regulira način provođe
nja i trajanje istog.

Na kraju je izabran novi sekretari
jat u sastavu
predsjednik: dipl. inž. željko Peternel
podpredsjednik: Branko Kanceljak
tajnik: Dinka Kovačević

Sekretarijat: dipl. ing. K. čolič, dipl.
inž. J. Debeljak, dipl. inž, B. Stančić,
dipl. inž. V. Mačković, dipl. inž. T. Kri
vce, dipl. inž. J. Kovačec i dipl. ing. B.
Jagodnjak.

Surađujte .
1 pretplaćujte se na 

• GEODETSKI LIST • 

glasilo Saveza geodetskih inzenjera 
i geometara Jugoslavije 
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GODišNJA SKUPšTINA SAVEZA
GIG-a HRVATSKE

U Zagrebu je održana 17. IV 1971.
godine Godišnja skupština Saveza GIG
a SR Hrvatske. Skupštini su prisustvo·
vali delegati svih podružnica u Hrvat
skoj, a svojim prisustvom počastili su
je predsjednik Saveza GIG-a Jugosla
vije, dr inž. Abdulah Muminagić, te
predstavnici Zveze GIG-ov SR Sloveni
je predsjednik dipl. inž. Ivan Golorej i
tajnik dipl. inž. Banovac.

Godišnju skupštinu otvorio je pred
sjednik Saveza GIG-a Hrvatske doc. inž.
Veljko Petković, a zatim je minutom
šutnje odana počast članovima premi
nulim između dvije skupštine.

Prihvaćen je slijedeći dnevni red:
1 - Otvaranje Skupštine

2 - Prijedlog i izbor Skupštinskih
organa

3 - Izvještaj predsjednika

4 - Izvještaj blagajnika
.5 - Izvještaj podružnica

6 - Ustavni amandmani i njihova u
loga u geodetskoj struci i službi

7 - Izvještaj nadzornog odbora i raz
rješnica dosadašnjeg Sekretari
jata

6 - Izbor novog Sekretarijata, pred·
sjednika komisije, kao i uredni
ka »Obavijesti«

9 - Prijedlog počasnih i zaslužnih čla
nova

lll - Razno

U radno predsjedništvo izabrani su
dipl. inž. R. škegro, S. Radetić, dipl.
inž. L. Baras, doc. dipl. inž. Petković, a
za zapisničare dipl. inž. D. i V. Groš,
Kandidaciona komisija je radila u sas
tavu dr. dipl. inž. K. Colić, dipl. inž. Z. 

Pctcrnel, dipl. inž. Nikolić, a verifika
ciona komisija u sastavu: dipl. mž, Da
šić, dipl. inž. Z. Badel i dipl. inž. H.
Obcrman.

Počasnim i zaslužnim članovima Sa
\CZa inženjera i tehničara Jugoslavije
prof. dipl. inž, M. Jankoviću i docentu
dipl. inž. V. Petkoviću predao je diplo
me dipl. inž. Roko škegro.

Zatim je docent dipl. inž. V. Petko
vić pročitao izvještaj o radu Sekretari
jata u proteklom periodu od S. IV 1969.
- 17. IV 1971. godine, iz kojeg donosi
mo neke izvadke:

»Mišljenja i prijedlozi o položaju i
mjestu geodetske struke, njenih up
ravnih organa i privrednih organizacija,
način organizacije i izvođenja projek
tantskih i drugih specijalno osnovnih
geodetskih radova s obzirom na repub-
1 ički i cjelokupni teritorij Jugoslavije,
način financiranja radova koji su u
nadležnosti Savezne geodetske uprave,
razmatrana su na nekoliko sjednica se
kretarijata, u komisijama, na sjedni
cama stručnog savjeta Republičke geo
detske uprave, te u direktnim kontak
tima sa direktorom Republičke geodet
ske uprave, direktorima naših privred
nih organizacija i prilikom jedne posje
te predsjedniku Izvršnog vijeća Sabo
ra Hrvatske.

Način financiranja i realizacije sred
stava te prioritet zadataka postavljali
su određene dileme i ostali do danas
uglavnom bez odgovora. Reorganizaci
ja koju očekujemo u okviru naše šire
državne zajednice sigurno će utjecati
i na promjene u organizaciji i daljnjem
razvoju naše stručne djelatnosti«.

»Potakao bi ovom prilikom već poz
nati problem o kome smo raspravljali
i koga smo analizirali sa više aspekata
na nekoliko naših sjednica i u raznim
forumima našeg Saveza i općeg DIT-a
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SR Hrvatske. činjenica je da društveni
rad nakon održane skupštine izaziva
poteškoće i u nekim momentima goto
vo paralizira rad Saveza. Ako se ovom
doda činjenica da naš Savez raspolaže
veoma ograničenim financijskim sred
stvima (individualna članarina 3600 st.
dinara godišnje a kolektivna 2000 st di
nara po članu) onda je lako uočiti s
kakvim se poteškoćama susrećemo ako
iole želimo ispuniti naše obaveze (Geo
detski list, ogrijev, stanarina, adminis
tracija i sl.).

Koristim priliku da predložim ovom
forumu povećanje individualne članari
ne na 6000 st. dinara godišnje, tj. 500 st.
dinara mjesečno i kolektivne na 3000 st
dinara godišnje po članu«.

»Dugi staž na raznim funkcijama
ove organizacije dozvoljavaju mi da
u momentu ostupanja podsjetim naše
drugove na značajnije akcije koje smo
realizirali našim zajedničkim radom i
nesebičnim naporima članova ovog Sa
veza.

1 - Izdavanje Geodetskog lista ko
ji nas već punih 25 godina predstavlja
u zemlji i inozemstvu.

2 - »Obavijesti« koje već punih 14
godina obavještavaju naše članove o
aktuelnim problemima, radu Saveza i
podružnica, društvu i sl;

3 - Izgradnja stambene zgrade u
kojoj je smještena 30 porodica našili
stručnjaka;

4 - Otvaranje I samostalnog stup
nja na našem fakultetu;

S - Osnivanje stručnog savjeta pri
Rep. geodetskoj upravi;

6 - Pomoć pri organizaciji naše o
perative;

7 - Predavanja u cilju upoznava
nja našeg članstva sa napretkom geo
detske struke u zemlji i inozemstvu;

8 - Pomoć pri rješavanju raznih
problema privredne, organizacione i
društvene (poslovno udruženje naših
privrednih organizacija);

9 - Organizacija raznih manifesta
cija republičkog i međurepubličkog ka
raktera;

10 - Briga i napori da i u društve
noj aktivnosti stanemo uz bok drugih
tehničkih grana u okviru DIT-a Hr
vatske itd;«

»U želji da stručno i organizaciona
osamostaljenje u Republici prati osa
mostaljenje Saveza Geodetskih inženje
ra i geometara prenosim ovom forumu
prijedlog sekretarijata da se Republič
ki savezi osamostale i formira koordi·
nacioni odbor na nivou Federacije koji
bi se sastajao po potrebi i to svaki put
u drugoj Republici. (Prijedlog je pot
rebno uskladiti).

Predlažemo ujedno promjenu na
ziva Saveza geodetskih inženjera i geo
metara u Savez geodetskib inženjera
i tehničara. Time bi se naziv našeg
Saveza uskladio sa nazivom općeg
DIT-a i drugih Saveza«.

Izvještaj o blagajničkom poslovanju
pročitao je V. Uršić.

Poslije toga su predstavnici podruž
nica S. Radetić (Rijeka), dipl. inž. A.
Vlahinić (Zagreb), dipl. inž. Tustonić
(Vinkovci), dipl. inž. L. Baras (Split)
obavijestili Skupštinu o radu njihovih
podružnica.
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Pod šestom točkom dnevnog reda
Skupštine »Ustavni amandmani i dje
la1nost struke i službe li njoj« razvila
se živa diskusija, li kojoj je naglašeno
da je za daljni razvoj i napredak stru
ke u republici nužno da se raskine s
centralizmom, koji svojom organizaci
onom strukturom koči i sprečava raz
voj geodetske stručne i naučne djelat·
nesti.

U tom smislu skupština je prihva
tila slijedeću rezoluciju:

1) Razmatrajući predložene ustav
ne amandmane Skupština je jednoglas
no zaključila da je daljni uspješni dru
štveni, ekonomski i politički razvoj re
publika i autonornnib nokrajina ovisan
o dosljednom sprovođenju svih ustav
nih amandmana, pa ih u potpunosti
prihvaća i podržava.

2) Obzirom na reperkusije amand
mana na razvoj geodetske djelatnosti
u republikama i autonomnim pokrajna-
111a, Skupština smatri da je ncophod
no da se predloženi amandmani dos
ljedno u njihovom cjelokupnom duhu
i stremljenjima odraze i na geodetsku
struku. U tu svrhu članstvo Saveza
GIG-a Hrvatske, na svojoj godišnjoj
skupštini inzistira, da se , prema anek·
su amandmana 29, ukine Osnovni za
kon o premjeru i katastru zemljišta,
te da se provedu sve konsekvence - ko
je iz toga proizlaze - na organizaciju i
kompetencije geodetske službe u orga
nima Savezne uprave.

3) Skupština je informirana o miš
ljenju, koje je Izvršnom vijeću Sabora,
r-jcgovim i Savczr-i: ,•. ..nim« (!,,.,, ,·

vio direktor Geodetske uprave SR Hr
vatske, mimo stanovišta kolektiva Geo-

detske uprave i stručnog Savjeta, pre
ma ko icrn bi trcbal ·; • i i.n i am.md
man 29 i aneks, koji je njemu priložen,
a odnosi se na spomenuti Osnovni za·
kon, Skupština je izrazila svoje nego
dovanje zbog takvog postupka i stava,
te stoji u potpunosti na stanovištu is
taknutom u točki 2.

Na kraju je izabran novi odbor u
sastavu:

Predsjednik: Vjekoslav Hlad dipl. inž.
- Zagreb

Podpredsjednik I: dr Zvonirnir Narobe
dipl. inž. - Zagreb

Podpredsjednik II: Zvonimir Zidar
dipl. inž. - Zagreb

Tajnik: Zdenka Badcl dipl. inž, - Za
greb

Blagajnik I: Velimir Uršić geom. -
Zagreb

Blagajnik II: Sveto štambuk dipl. inž.
- Zagreb

Sekretarijat: Roko škegro, dipl. inž.
Zagreb, Amadeo Visentin dipl. inž. -

Rijeka, Petar Matjačić dipl. inž. - Zag-
1 cb, Pm ao Bolt dinl. inž - Slavonski
Brod, Ilija Sarapa dipl. inž. - Zagreb,
Hotimir Oberman dipl inž. - Osijek,
Filip Racetin dipl. inž. - Split i student
Zoran Pucić.

Predsjednici komisija:

Komisija za naučni rad: Mirko Bruk·
ner dipl. inž.

Komisija za školstvo: Vlilivoj Junaše
vić dipl. inž.

Komisija za štampu: Paško Lovrić
dipl. inž.

Urednik »Obavijesti«: Miljenko Solarić
dipl. inž.

Nadzorni odbor: J. Kovačec geom. dipl.
ecc.

Tajnik SGIG-a SR Hrvatske
Zdenka Badel dipl. inž. 
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SAVJETOVANJE O ODIUAVANru PREMJERA I KATASTRA ZEMLJišTA

U vremenu od 22. do 24. IV 1971. g.
održano je u živopisnom mjestu Make
donije u OHRIDU Savjetovanje o odr
žavanju premjera i katastra zemljišta.

Prema izjavi domaćina, on je bio
iznenađen velikim brojem geodetskih
stručnjaka koji su prisustvovali Savje
tovanju iz svih naših republika. Bilo je
prisutno oko 700 učesnika, što nije do
~mh bio slučaj ni za jedan geodetski
skup održan u Jugoslaviji. Uz određene
napore domaćina i organizatora, Sav
jetovanje je uspješno provedeno.

Savjetovanje je organizirao Savez
geodetskih inženjera i geometara Make
c!oni je i Jugoslavije, te im treba odati
puno priznanje na angažiranju i odabi
ranju aktuelnih tema geodetske današ
njice, a u svakom slučaju podršku u
inicijativi za nastavak takve aktivnosti
i u idućim godinama.

Za savjetovanje priređeno je 36 re
ferata koje su u tri radna dana refe
renti iznosili u kraćim izvodima. Ma
terijal referata štarnpan je u prigod·
noj knjizi praktičnog formata za sve
učesnike Savjetovanja.

Referati su bili zastupljeni po repub
likama:

I - SR Srbija:
općinske geodetske službe 11 referata
repub. geod. služba 3 referata
izvan uprave 2 referata
AP Vojvodina:
pokrajinska geod. služba 3 referata

-Ukupno: 19 referata

2 - Savezna geod. uprava

3 - SR Hrvatska:
općinske geod. službe
rcpub. geod. služba

Ukupno:

4 - SR BiH

5 - SR Slovenija

S referata

1 referata
3 referata
4 referata

3 referata

2 referata

6 - SR Makedonija 2 referata
Sveukupno:36 referata

Primjećena je velika stručna aktiv
nost iz ove tematike kolega iz SR Sr
bije koji su u svemu dali preko 50%
sadržaja za rad Savjetovanja. U tom
smislu prilično zaostaju geodetske služ
be ostalih republika, a posebno se mo
že naglasiti premala angažiranost 400
geodetskih stručnjaka koji su zaposle
ni u upravnim službama u Hrvatskoj.

Prema temama referati se mogu raz
vrstati u slijedeće grupe:

1. Automatska obrada podataka za po
trebe katastra zemljišta: 8 referata

2. Održavanje premjera općenito: 7
referata

3. Katastarski prihod
zemljišta: S referata

bonitiranje

4. Održavnje premjera gradova i grad
skih naselja: 4 referata

S. Održavanje premjera dobivenog fo
togrametrijskim putem 3 referata

6. Evidencija zemljišta u društvenom
vlasništvu: 3 referata

7. Kadrovi i organizacije službe: 2 re
ferata

8. Dokumenti za provedbu u katastru
zemljišta: 2 referata

9. Obnova premjera za potrebe katas
tra zemljišta: 1 referat

10. Katastar grada: 1 referat

Obzirom na najveći broj referata ko
ji obrađuju primjenu automatike i uvo
đenje nove tehnologije rada u naše op·
činske geodetske službe, možemo nas
lučivati što će praksa zahtijevati u sko
roj budućnosti.
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Posebno zapaženi (po mom shvaća
nju) bili su referati kolega iz Srbije, a
koji se odnose na održavanje premjera
i katastra zemljišta iz podataka prem
jera dobivenih fotogrametrijskim pu
tem. Kako je na prošlogodišnjem Sim
poziju o inventarizaciji prostora odr
žanom na Bledu, jedan od osnovnih za
ključaka bio da je potrebno širom 01-

voriti vrata za radove na fotogramet
rijskoj izmjeri zemljišta za mnoge po
trcbe, pa tako i za potrebe katastra
zemljišta, te kako se taj zaključak i obi
lato sprovodi u život, sasvim je shvat·
ljivo da su se već na ovogodišnjem sa
vjetovanju pojavile diskusije oko prob
lema koji nastaju iz te aktivnosti. Po
sebno su referatima isticane poteškoće
oko održavanja premjera dobivenog fo

togrametrijskom izmjerom kao i toč
nost planova dobivenih tom metodom
za potrebe održavanja katastra zem
ljišta.

Smatram za djelomični propust da
nitko od fotogrametrijsk.ih stručnjaka
specijalista nije u diskusiji dao toj te
mi veću težinu, a nepobitno jest da je
praksa i te kako zainteresirana za prak
lična rješenja navedenih problema u
referatima.

Savjetovanje je osim nedvojbeno
stručnog uspjeha u cjelini pružilo mo
gućnosti srdačnih sastanaka stručnjaka
i,: svih republika, kao i obnavljanje
uspomena kolega raznih generacija.

Marijan Božićnik, dipl. ing.

-------- -----

Surađuj te

1 pretplaćujte se na

• GEODETSKI LIST•
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NOVI DOKTORI GEODETSKIH NAUKA

Dr dipl. ing. Krešimir čolič

Kolega Krešimir Colić odbranio je
discrtacionu radnju "nalvt ische For=
setzung von Oberfliichenwerten. der
Schwere nach unter und Bestimmung
ihrer Ableitungen im Tunnel«, dne 25.
, cijače 1971. godine u »Institutu za te
orijsku geodeziju« Sveučilišta u Bonnu.

Referent je bio prof. dr Helmut
Wolf, a koreferent prof. dr inž. Walter
1 lof'mann. Disertaciona ...rdnja podije
ljena je u slijedeća poglavlja: uvod,
teoretski dio, praktično-numerički dio,
kritička usporedba direktnim mjere·
njima u tunelu, horizontalni diferenci
jalni kvocjeru (grou ient), zaključak.

Dr dipl. inž. Abdulah Muminagić:

Disertacionu radnju pod naslovom

»Tspitivanje realnog geoida u Iugosla
viji« obranio je na geodetskom fakulte

tu u Zagrebu Abdulah Muminagić 6.
svibnja 1971. godine. članovi Komisije
su bili: prof. dr inž. N. čubranić, pro[
dr inž. B. Borčić i prof. dr inž. Miodrag
Jovanović. Discrtaciona radnja sasto
jala se iz slijedećih poglavlja: Definici
ja i cilj radnje, fizičke pretpostavse o
postojanju gcoda, orijentacije referens
clipsoida i određivanja oblika geoida.

Surađujte
i pretplaćujte se na jedini list svoje
struke u zemlji

• GEODETSKI LIST• 
glasilo Saveza geodetskih inženjera 

i geometara Jugoslavije 

»GEODETSKI LIST«
Izdavač: »SAVEZ GEOnETSKIH INžENJERA I GEOMETARA« SR HRVATSKE.

Zagreb Bcrislavičeva 6.

Odgovorni urednik: Prof. ing. \latv Janković, Zagreb H1 vojev a ul. S
Uprava, uredništvo i administracija: Zagreb, Geodetski fakultet, Kačiccva 26.

Pretplata 60 N. d. Za članove stručnih društava: 10 N. d.,
za đake i studente: 6 N. d.

Tekući račun kod Narodne banke Zagreb broj 301-8-2330
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